
Preveč človeški 

fr. James Smith 

Pavel piše, da če bi ljudje poznali Božjo skrivnost, 

Kristusa ne bi križali. Zakaj so torej ubili Jezusa? Iz 

različnih razlogov. 

Bil je slaven govorec, ki je imel veliko 

zasledovalcev. To je zadostovalo, da je bil 

nadležen rimski vojski, ki je bila vajeni ljudskih 

vstaj. Bil je tudi karizmatičen pridigar, ki je dodal 

nov pogled na tradicionalno religijo. To je bilo 

dovolj, da je skrbelo lokalne farizeje, ki so se 

morali vsake toliko časa soočati z namišljenimi 

mesijami.  

Toda nikogar ne smemo preveč ostro obsojati. Če 

bi Jezus živel v drugem zgodovinskem trenutku in 

okolju, bi se ga oblasti ravno tako poskušale čim 

prej znebiti. 

Osrednji razlog za Jezusovo smrt je bil ta, da je bil 

preveč človeški. Biti človek pomeni več kot to, kar 

uspeva nam. Vnetost za izpopolnitev uničuje naš 

strah pred tem, da bi se zmotili. Biti človek 

pomeni pristopati k drugim z ljubeznijo. To 

dejanje preprečuje naš strah pred tem, da bi bili 

zavrnjeni. 

Samo Jezus je lahko postal vse, kar je bil. Ko je 

spoznal, kako ga ima Oče rad, je poskušal narediti 

vse, kaj je On želel. Vedel je, da bo govorjenje o 

drugem kraljestvu razjezilo Heroda, toda ni hotel 

skrčiti kraljestva svojega očeta na eno rimsko 

kolonijo. Jezus je vedel, da bo razlaganje Božje 

volje, ki je bilo na nek način drugačno kot 

razlaganje farizejev, izzvalo njihov strah in silovito 

obžalovanje. Toda ni dovolil, da bi Božjega duha 

ujeli v toge strukture. Novo vino svobode kliče po 

novih mehovih. 

Toda zakaj je Bog dovolil, da se je zgodilo nekaj 

tako groznega, kot je sinovo križanje? Morda pa iz 

istega razloga, kot mi dovolimo, da se zgodijo 

grozne stvari – ker so vredne bolečine. Čeprav 

vemo, da bodo mnogi otroci v življenju trpeli in 

celo umrli, jih še vedno rojevamo, ker vemo, da 

so vredni bolečine. Je torej tudi Oče dovolil 

Jezusu, da je postal človek, ker je menil, da je 

vreden bolečine? 

V Judeji so križali veliko ljudi – zgodovinar Jožef 

priča o tem, da je videl, kako je bilo v enem dnevu 

križanih 300 ljudi. Zakaj je Jezusovo križanje 

drugačno od drugih? Kaj pomeni? 

Ker je odgovor povezan z človeškim in Božjim, je 

gotovo skrivnosten. Toda nekaj odgovorov je 

nesprejemljivih. Eden izmed njih je gotovo ta, da 

Jezus ni bil ubit, ker je užalil Boga. Bog ni kakor 

mi, ni ga mogoče užaliti, posebej pa ne naše šibko 

prizadevanje v grehu. 

Še manj pa je bil Jezus ubit, da bi plačal naš dolg 

zaradi greha. To se sliši tako, kot če bi kriminalec 

plačal svoj dolg družbi. Toda tudi če rečemo, da 

se to dogaja, ni kriminalec tisti, ki plačuje dolg; 

imeti ljudi v zaporu, stane državo več, kot če bi jih 

izpustili. Kriminalce ubijamo, da bi opozorili 

druge, naj jih ne posnemajo. Toda kdo bi poskušal 

posnemati Jezusa? 

Ne. Ti odgovori ne zadostujejo. Jezusa so umorili, 

ker je bil preveč človeški. 

Biti človeški pomeni tvegati svobodo, doseči meje 

človeškega in si upati imenovati Boga »Oče«. Biti 

človeški pomeni, da se odpremo kritiki, sovraštvu 

in zavrnitvi zato, da bi živeli v prijateljstvu s 

človeštvom. Jezus se je naredil ranljivega za 

čustva vseh; postal je popolnoma ranljiv s tam, da 

je preprosto sebe izpostavil zavozlanemu 

človeštvu. Ubit je bil, ker človeštvo prenese samo 

malo dobrote. 
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